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           Fasada Doma kulture 
 
  Skica rješenja prostora Cvetkovog trga 

 

Cvetkov trg ili Cvetkovo parkiralište ? 
Nakon nakoliko godina čekanja konačno je došlo na red i rješavanje 

prostora Cvetkovog trga. DPU središta područja Drenova (usvojen 
15.10.2002.) već je tada odredio da taj drenovski centralni trg zaslužuje da 
dobije primjereniji oblik i sadržaje. U meñuvremenu se sitacija samo 
pogoršala i trg je pretvoren u obično parkiralište čime je bitno narušena 
njegova funkcija.  

U planu aktivnosti VMO za ovu godinu predviñena je izrada 
izvedbenog projekta ureñenja trga kao i radovi prve faze koji uključuju 
ureñenje šterne, postavljanje klupa te izrada prometnog rješenja. Osnovni 
koncept je da se centralni dio trga (prostor ispred crkve pa do ravnine 
šterne) posebno uredi (poploči) a da se ispred same crkve postave stupići 
koji će spriječiti parkrianje neposredno ispred objekta. Izmeñu crkve i šterne 
predviñen je prostor za postavljanje spomen obilježja poginulim braniteljima 
sa područja Drenove što je u planu za sljedeću godinu. 

Na popločani prostor pristup bi bio dozvoljen samo za interventa vozila 
i dostavu. Neposredno ispred zgrade MO i crkve uredila bi se pješačka 
staza čime bi se osigurao pristup pješacima i kada su automobili parkirani. 
Na preostalom dijelu trga uredilo bi se parkiralište sa ukupno 22 parkirna 
mjesta kao i 2 parkirna mjesta za invalide.  

Kako je već uobičajeno pojavili su se i negativni komentari da ionako 
nema dovoljno parkirnih mjesta, a ovim rješenjem će se dodatno smanjiti. 
No tu bih upozorio na retoričko pitanje iz naslova – da li je funkcija 
Cvetkovog trga parking ili prostor za ugodan boravak grañana i obavljanje 
društvenih aktivnosti. Nadalje na samo 100 - 150 m zračne linije od trga 
(dakle par minuta hoda) nalazi se ukupno 200 (!) parkirnih mjesta (tko ne 
vjeruje može pogledati na karti i prošetati se). Primjetili smo da su neki 
automobili danima parkirani kao i da dosta grañana ostavlja vozila na trgu i 
onda autobusom odlazi u grad. Namjena tog parkinga je servisne prirode i 
trebala bi poslužiti kad se nešto obavlja u neposrednoj blizini. Za 
dugotrajnije parkiranje postoje kako sam već napomenuo, stotine parkirnih 
mjesta koja zjape prazna (primjer je parking kod centralnog gradskog 
groblja, parking kod vrtića itd.). 

Očito je najteže promijeniti ustaljene navike i protegniti noge par 
minuta (iako je to vjerojatno najbolje što možete napraviti za svoje zdravlje). 
 

Tržnica Drenova – ima li uopće smisla ? 
Drugi projekt koji smo imali u planu realizacije za ovu godinu bio je 

konačna uspostava tržnice na prostoru parkirališta pored dječjeg vrtića. 
Meñutim nastali su nepredviñeni problemi s dozvolama i, što je mnogo 
važnije, potpuni nedostatak interesa od strane trgovaca koji bi bili 
zainteresirani za koncesiju na tom području. Opća je ocjena da se je 
izgradnjom brojnih trgovačkih centara svega nekoliko minuta udaljenih od 
Drenove u proteklih nekoliko godina situacija potpuno promijenila i da nema 
ekonomske opravdanosti za rad tržnice te da su slične tržnice u drugim 
djelovima grada takoñer bile neprofitabilne i većina je zatvorena.  

Uskoro će natječaj za koncesiju biti ponovljen i ako ne bude 
zainteresiranih od te ideje će se morati odustati. Moguća alternativa za taj 
prostor, jer se ionako ne koristi kao parking, je da se napravi igralište za 
djecu (postavi nekoliko koševa u gornjem dijelu odnosno odgovarajuće 
opreme za predškolsku djecu u donjem dijelu.) Konačna odluka će se 
donijeti nakon zaključivanja natječaja. 

 
UPU Gornje Drenove 
Nastavljaju se aktivnosti na usvajanju urbanističkog plana ureñenja 

Gornje Drenove. Nakon održane rasprave prikupljene su primjedbe grañana 
(oko 230) te je u tijeku procedura analize primjedbi nakon čega će se 
pristupiti eventalnim korekcijama plana i predstavljanju nove verzije. 
Konkretno rokovi nisu definirani no svakako bi ova faza trebala završiti do 
Nove godine. 

 
Ureñenje ulice Brune Francetića i uvoñenje minibusa 
Konačno je završeno i ureñenje ulice Brune Francetića čime su 

ostvareni preduvjeti za uvoñenje minibusa koji će prometovati od okretišta 
linije 5 do Kablara. VMO inzistira da minibus svakako prometuje do O.Š. 
Fran Franković u terminima koji su bitni za prijevoz djece (7-9;12-14;18-20) 
jer nepotrebno da djeca presjedaju za tih 500 dodatnih metara a i pored 
škole se nalazi primjereno okretište za minibus. Iako je bilo planirano da 
minibus krene prije početka školske godine nepredviñeni dodatni radovi su 
to omeli tako da se nadamo da će početi prometovati prije nego završi 
polugodište. 

 
Dom kulture na Lokvi (ili u Bronxu ?!) 
Iz broja u broj trošimo prostor u listu na upozorenja i molbe da se ne 

uništava komunalna oprema i zgrade. Kako je očigledno da naši apeli ne 
padaju na plodno tlo VMO je odlučilo u suradnji sa Komunalnim redarstvom i 
Policijom poduzeti odlučnije mjere u pronalaženju  počinitelja i naplate štete 
koja se već mjeri desecima tisuća kuna. Kako se radi većinom o 
maloljetnicima račune će dobiti njihovi roditelji. Do Nove Godine još jednom 
će se sanirati (u mjeri u kojoj je to moguće) autobusna stajališta kao i urediti 
zidovi doma kulture na Lokvi te popraviti oštećeni znakovi. Nakon toga svaki 
novi popravak naplatiti će se od počinitelja. S obzirom da štete plaćamo svi 
mi zajedno molimo grañane za suradnju i prije svega za prevenciju. 
Razgovarajte sa svojom djecom, zamolite ih da to više ne čine i upozorite ih 
na posljedice. Na Drenovi imamo i odlične primjere kreativnog rada mladeži 
(Armadin grafit na cesti prema Škurinjama). Imali smo i daljnje kvalitetne 
prijedloge od njih no ove godine nažalost VMO nema sredstava. Siguran 
sam da će se već na godinu nešto naći za boju i sprejeve.  

A BGD-ovcima poručujem da se pridruže Armadi i kvalitetnije iskoriste 
svoje vrijeme i novac.   

 
Damir Medved, predsjednik VMO Drenova 



DA LI ZNATE? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  Izgradnja tlačnog cjevovoda     Vodosprema Streljana II 
 

. . . koji se komunalni radovi izvode na području MO 
Drenova? 

 
Sredinom mjeseca svibnja ove godine započeli su radovi na 

izgradnji 2.500 metara dugog tlačnog čeličnog cjevovoda profila 700 
milimetara od novoizgrañene crpne stanice Kozala I do vodospreme 
Streljana II. Projekt novog tlačnog cjevovoda izradila je tvrtka IPZ 
Zagreb, nadzor obavlja tvrtka Geoprojekt d.d. Opatija dok je izvoñač 
tvrtka GP Krk d.d. Krk. Ugovorena vrijednost radova koji će trajati 
ukupno 240 kalendarskih dana iznosi oko 10,3 milijuna kuna (bez 
PDV-a). 

Ovim razvojnim zahvatom osigurat će se maksimalna 
opskrbljenost najveće vodospreme riječkog vodoopskrbnog sustava s 
dostatnim količinama pitke vode u ljetnim mjesecima kada presušuje 
dotok vode s izvora Rječine, te će se dodatno osigurati i kvalitetnija 
vodoopskrba riječkog sustava i sjevernog dijela otoka Krka. 

Novi tlačni cjevovod bit će najvećim dijelom položen paralelno s 
trasom postojećeg tlačno - gravitacijskog cjevovoda različitog profila i 
ukupne duljine 2.770 metara kojim su meñusobno povezani do 
nedavno korištena crpna stanica Kozala (kapaciteta 300 l/s) i 
vodoopskrbni kompleks Streljana.  

Izgradnjom novog tlačnog cjevovoda ujedno će se eliminirati 
trenutni veliki linijski gubici koji se javljaju u postojećem cjevovodu 
zbog povećanja brzine protoke vode s 300 l/s na 500 l/s do koje je 
došlo izgradnjom nove crpne stanice Kozala I (kapaciteta 500 l/s).  

Kako bi se cjevovod dodatno zaštitio od mogućih oštećenja koja 
mogu nastati odvijanjem prometa na prometnici, ali i povećala 
sigurnost odvijanja prometa na samoj prometnici, cjevovod će biti 
položen u novoizgrañene armirano – betonske energetske kanale u 
trupu prometnice. Prilikom izvoñenja energetskog kanala koji 
presijeca Drenovski put na ulazu u Streljanu na Drenovi planira se 
koristiti proširenje u postojećem zavoju kako bi se izbjegnulo 
postavljanje semafora ili po potrebi njihovo korištenje u što kraćem 
razdoblju izvoñenja. Trenutno je od ukupno 2.500 metara izveden 
iskop dužine oko 1.500 metara. 

Najveća frekvencija radova očekuje se u Kvarnerskoj ulici gdje će 
se za smještaj novog cjevovoda morati vaditi postojeće kanalizacijske 
cijevi i polagati nove zajedno s kućnim priključcima. 

U sklopu radova na dijelu prometnice na Drenovskom putu pored 
koje se gradi novi tlačni cjevovod izvršeno je i postavljanje odbojnika 
u dužini od gotovo 200 metara čime je povećana sigurnost kako za 
vozila koja se kreću tom prometnicom tako i radnika na gradilištu.  

 

. . . da je na području MO Drenova smještena najveća 
vodosprema riječkog vodoopskrbnog sustava? 
 

Vodosprema Streljana II jedan je od ključnih objekata u 
vodoopskrbi riječkog sustava putem koje se na najekonomičniji način 
gravitacijski, bez potrošnje električne energije, distribuira i 
raspodjeljuje pitka voda u gotovo cjelokupni vodoopskrbni sustav 
kojim upravlja Komunalno društvo Vodovod i kanalizacija d.o.o. za 
vodoopskrbu i odvodnju Rijeka. Društvo uslugu vodoopskrbe pruža na 
području gradova Rijeke, Bakra, Kastva, Kraljevice te općina Čavle, 
Jelenje, Klana, Kostrena i Viškovo koji se prostiru na površini od 517 
km2, a jedino područje Klane površine 94 km2 ne opskrbljuje se 
pitkom vodom iz vodospreme Streljana. 

Svojom zapreminom od 20.000 m3 vodosprema Streljana ne 
samo da je najveća vodosprema, od ukupno njih 68, u riječkom 
vodoopskrbnom sustavu, već je ujedno i jedna od većih vodosprema 
na području jugoistočne Europe. 

U vodospremi su smještene četiri vodne komore, svaka 
volumena 5.000 m3, a pune se ili gravitacijski izvorskom vodom 
Rječine ili tlačno putem crpne stanice Kozala i Zvir s nepresušnog 
izvora Zvir smještenog u gotovo samom centru grada Rijeke, ispod 
Sv. Katarine. Tlačenje vode s izvora Zvir odvija se u vrijeme kada 
izvor Rječine presuši, a to je u vrijeme izuzetno velikih suša i ledenih 
zima što u prosjeku traje oko 45 dana u godini.  

Gradnja vodospreme Streljana II u neposrednoj blizini već 
postojeće, ali deset puta manjeg volumena (2.000 m3), započela je 
1999. godine kako bi se povećala iskorištenost vodom bogatog izvora 
Rječine, ali i najekonomičniji način distribucije izvorske vode, bilo one 
iz Rječine ili sa Zvira. U rad je puštena 2001. godine. 

Planskim razvojem i ulaganjima u riječki vodoopskrbni sustav, 
iskoristivost vodospreme dodatno će se povećati nakon što je u rad 
puštena nova crpna stanica Kozala I (kapaciteta 500 l/s) te zgotovi 
izgradnja tlačnog cjevovoda od crpne stanice Kozala I do same 
vodospreme Streljana II. 

 
 

Mojca Spinčić, prof 
Stručni suradnik za informiranje i odnose s javnošću 

KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o. RIJEKA 

 



DANI DRENOVE 2007. 
 
 
Dani Drenove tradicionalna je manifestacije koja se od 1999. godine 
održava uz blagdan Gospe Karmelske, 16. srpnja, po kojoj nosi ime crkva 
na Donjoj Drenovi i koji Drenova slavi kao svoj dan.  
Nabrojimo najprije one koji su uložili ne mali trud kao organizatori: 
 Zavičajna udruga Drenova, Pododbor za kulturu VMO Drenova, Aktiv žena 
MO Drenova, Ogranak Crvenog križa Drenova, Društvo dobrovoljnih 
davalaca krvi Drenova, Dobrovoljno vatrogasno društvo Drenova, Boćarski 
klub Drenova, Pikado klub „Romano“ i sve to u suradnji s Vijećem MO 
Drenova. 
Nabrojat ćemo redom dogañanja, a slikom pokazati što se na ovogodišnjim 
"Danima Drenove 200." Zbivalo: 
Petak, 13. srpnja:  
Društvo crvenog križa Drenova na Cvetkovom trgu organiziralo akciju 
mjerenja tlaka i šećera u krvi. 
U Domu kulture na Lokvi održana je svečana sjednica Vijeća MO Drenova 
na kojoj su dodijeljena godišnja priznanja VMO Drenova. Priznanja su dobili 
Ivo Orešković i Društvo crvenog križa Drenova. 
U izložbenom prostoru MO Drenova otvorena izložba pod nazivom "Stara 
Drenova" na kojoj je fotografije starih drenovskih kuća izložio Christian 
Grailach, a Aktiv žena MO Drenova izložio je stare uporabne predmete 
sakupljene za ovu priliku na području Drenove 
Subota, 14. srpnja: 
Izložba na otvorenom „Pul crekve“ na kojoj su svoje slike izložili: Željko 
Delač, Tihomir Ivančan, Ivo Kajzer, Pavo Marčinko, Biserka Mihić i Alberto 
Mihich. 
 

Delegacija Vijeća MO položila je vijence i svijeće na središnji križ Centralnog 
gradskog groblja, na spomen kosturnicu na groblju na Gornjoj Drenovi i na 
grobove viñenih Drenovčana na starom groblju Drenova 
Malonogometni susret izmeñu ekipe ženskog nogometnog kluba Rijeka i 
muške ekipe Gornje Drenove. 
Trodnevni pikado turnir „Kup Romano“ kojeg već petu godinu za redom 
organizira Pikado klub „Romano“ s Drenove.Na turniru je učestvovalo preko 
100 igračica i igrača. 
Središnja svečanost na Cvetkovom trgu otvorena je nastupom Prvih riječkih 
mažoretkinja i pjevačkog zbora DVD Drenova. Nakon uvodne riječi 
predsjednika VMO Drenova Damira Medveda i dogradonačelnika ðanija 
Poropata, voditelj programa Mario Lipovšek najavio je sljedeće učesnike: 
Dječji pjevački zbor Morčići, plesnu skupinu u kostimima iz razdoblja 
secesije, natjecatelje u potezanju konopa. Uslijedio je ples uz grupu "Kolaž". 
Nedjelja, 15. srpnja: 
Koncert pjevačkog zbora DVD Drenova u crkvi Gospe Karmelske. 
Ponedjeljak, 16. srpnja: 
Svečana euharistijska misa u drenovskoj crkvi Gospe Karmelske 
Utorak, 17 srpnja: 
Akcija darivanja krvi Društva dobrovoljnih davalaca krvi Drenova. Akciji se 
odazvalo 37 darivatelja, a krv darovalo 27 Drenovčana. 
Subota, 21. srpnja: 
Boćarski turnir u organizaciji ženskog boćarskog kluba Drenova uz  
sudjelovanje  boćarica iz ženskih boćarskih klubova Marinići, Punat, 
Drenova, Rječina, Hreljin, Škrljevo i Pašac. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Akcija Crvenog križa Drenova  Svečana sjednica Vijeća MO   Polaganje vijenaca 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Izložba fotografija     Izložba "Pul crekve"   Izložba starinskih predmeta 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Malonogometni susret  Pikado kup ROMANO    Turnir boćarica 



DANI DRENOVE 2007. – SREDIŠNJA SVEČANOST 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Prve riječke mažoretkinje     Pjevački zbor DVD Drenova 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   Dječji zbor Morčići     Grupa u secesijskim kostimima 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Natjecanje u potezanju konopa     U očekivanju "Kolaža" 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Akcija darivanja krvi     Koncert u crkvi Gospe garmelske 
 

 

 

 



 

DODIJELJENA GODIŠNJA PRIZNANJA VMO DRENOVA 
 

Na svečanoj sjednici Vijeća Mjesnog odbora Drenova održanoj u 
povodu dana Drenove, 13. srpnja 2007. u dvorani Doma kulture na 
Lokvi dodijeljena su godišnja priznanja VMO Drenova koja su po odluci 
Vijeća dobili:  

Ivo Orešković za poseban doprinos i aktivno iniciranje, pomaganje i 
sudjelovanje u ostvarivanju akcija na području Mjesnog odbora te 
pomaganju u realizaciji drugih aktivnosti iz djelokruga rada MO Drenova.  

Društvo crvenog križa Drenova za poseban doprinos u 
zadovoljavanju javno zdravstvenih potreba, socijalnoj skrbi i 
humanitarnom radu. 

Ivo Orešković dugogodišnji je aktivni i zaslužni djelatnik u mnogim 
vidovima društvenog rada na Drenovi. Još, sada davnih, i turbulentnih 
početaka devetesetih, u ratnoj situaciji obnašao je odgovoran posao  
tajnika Mjesne zajednice. Bio je jedan od organizatora Društva 
dobrovoljnih davalaca krvi Drenove, a sada je aktivni darivatelj i ne 
propušta ni jednu akciju darivanja krvi na Drenovi. Jedan je od osnivača 
i dugogodišnji predsjednik Dobrovoljnog vatrogasnog društva Drenova. 
Skroman i samozatajan, jedan od onih za koje kažemo da malo priča a 
puno radi. 
 

O Društvu crvenog križa Drenova pisali smo još u prvom broju našeg 
lista no ovom prigodom red je da ovom vrijednom aktivu posvetimo još 
par riječi. Danas u Društvu radi jedanaest dobrovoljaca: Ester Sterpin, 
predsjednica, Anton Prpić, dopredsjednik, Ivanka Bistrović, Blagajnica, 
Nevia Škopac, Zdenka Inić, Zorka Ćoso, Mauro Sterpin, Lidija Ožanić, 
Loreta Francetić, Valter Volk i Ivanka Vulić. Društvo se bavi mnogim 
aktivnostima iz područja zdravstava i zdravstvenog prosvjećivanja 
grañana pa tako redovito održavaju akcije mjerenja tlaka i šećera u krvi, 
organiziraju predavanja na temu zdravstvene kulture, svaku godinu kao 
organizatori na području našeg Mjesnog odbora sudjeluju u 
humanitarnoj manifestaciji „Solidarnost na djelu“, u suradnji s Gradskim 
Crvenim križem uključuju se u radionice s temom zdravstvene zaštite. U 
nekim akcijama, kao na primjer „Solidarnost na djelu“ u radu im pomaže 
Osnovna škola „Fran Franković“ gdje je u podmladak aktiva uključeno 
četrdesetak djece koje vodi profesorica Ivanka Vrebić. Članovi Crvenog 
križa Drenova ističu dobru suradnju s Dobrovoljnim davateljima krvi 
Drenove, Dobrovoljnim vatrogasnim društvom Drenova i s Mjesnim 
odborom Drenova koji im redovito ustupa prostorije za njihovo 
djelovanje. 

Christian Grailach 

 
PAR BESED PO DOMAĆU 

OSNOVANA ZAVIČAJNA UDRUGA DRENOVE 
 

 
INICIJATIVA ZA OSNIVANJE DRENOVSKIH MAŽORETKINJA 

 
Prve riječke mažoretkinje i MO Drenova zajedno su došli na ideju 

da se na Drenovi osnuje ogranak Prvih riječkih mažoretkinja (PRM). 
Time se želi približiti mažoret ples djeci Drenove od prvog do petog 
razreda budući se glavni centar PRM nalazi u MO Gornja Vežica. U 
suradnji s ravnateljem Osnovne škole "Fran Franković", dana 
03.listopada 2007 roditeljima i djeci prezentiran je rad PRM s nastupom 
juniorske grupe.  

Istome su nazočili i predstavnici MO Drenova i voditelj PRM g. 
M.Raukar.  

Probe će se održavati u prostorijama Osnovne škole srijedom i 
petkom od 18 do 19 sati.  

Ovim putem obavještavaju se zainteresirane djevojčice i djevojke 
da se u navedene dane mogu upisati i započeti s vježbama. 

 

Pred više od leto i pol med člani Pododbora za kulturu Mjesnega 
odbora rodila se j' ideja o potrebe organiziranja jedne udruge ka bi se 
bavila z kulturun, čuvanjem stareh običaji i navadbi na Drenove i ka bi 
delala na očuvanju Drenove kot jedne ekološke celina ka ni zagañena i 
uništena i ku takovu rabi očuvat kako za njiji judi, tako i za si judi Reke. 

 Jedna grupa entuzijasti, ki vole ovaj kraj va ken bivamo, pokle 
puno parićevanja i razneh komplikacij, konačno je 19. lipnja 2007. 
osnovala Zavičajnu udrugu Drenove. Na  prvoj osnivajućoj sjednice ka 
se j' održala 6. rujna 2007. za  prvega predsjednika zibran je Alen Rožić 
i člani Upravnega odbora. 

Cilj udruge je da se popravi kvaliteta živjenja na Drenove ku si 
volimo, na način da se organiziraju zabave, kulturne priredbe, 
predavanja, tečaji, zabavne igre i se ča se ki spameti, a da bi to bilo 
interesantno za Drenovčani. Treba gledat da se si mladi ča više povuču 
z ceste i da jin se omogući da pokažu se ča znaju na razneh priredbah i 
va organiziranju oneh sadržaji ke mladi danas interesiraju. 

Sastanci Udruge su saki utorak va Domu na Lokve na 7 ur 
zapolne pa se si oni ki imaju voju i žeju da neč na Drenove promene, 
predlože ili čagod sličnega pozivaju neka dojdu i slobodno reču ča misle 
i ča bi oteli. 

Udruga se financira od članarine ka je 10 kun na mesec, kot i od 
sponzori (to su oni judi ki nan moru vavek ča god pomoć, bilo va soldeh,  

 

bilo na kakov drugi način), za keh se nadamo da će se vavek nać da 
nam pomoru. 

Sad se dela i web stranica naše udruge pa će se moć i na 
kompjuteru videt se ča smo storili i ča se planiramo storit, a bit će odprta 
sen ki žele dat kakov predlog ili ideju ča da se stori. 

Već na početke dela udruge, dok još ni ni bila registrirana, z 
velen entuzijazmon seh člani organiziran je doček Novega leta 2007. va 
Domu kulture na Lokve. 

Za vreme maškar organizirani su maškarani tanci, dečja reduta 
kod i doček Halubajskeh zvončari i zvončari z Vlahovog brega i z 
Korenskog. Organiziran je i obilazak Drenovskeh maškar po celoj 
Drenove kako se j' to i nekad delalo, a ki običaj je jedna grupa veseleh 
maškar z Gornje Drenove i šire, celo vreme održevala  za svoj, a i gušt 
seh oneh keh su obilazili trudeć se da se lepi običaji ne zataru. Na kraju 
je i samo sujenje Pustu bilo jako lepo i dobro posjećeno od seh 
Drenovčani, a i drugeh judi s celega sveta. 

Morda i  najveći uspjeh za našu i vašu udrugu su ovoletni Dani 
Drenove keh je Zavičajna udruga Drenova va veloj mere organizirali. 

Si oni ki vole Drenovu i ki misle da moru pomoć na bilo ki način 
da nan na našoj j Drenove bude još lepče i još boje moru se učlanit va 
udrugu. Z velen veseljen Vas čekamo. PRIDITE. 

 
Dinko Mavrinac 



ðAKON MARIJAN BENKOVIĆ 
U ŽUPI BDM KARMELSKE NA DRENOVI 

 
 
Naša Župa Blažene Djevice Marije Karmelske imala je čast da se u 

našoj župnoj crkvi 14. listopada o.g. zarede tri ñakona; Marijan Benković iz 
Visokog (Hrvatsko Prigorje), Kristian Malnar iz Turki (Gorski Kotar) i Miroslav 
Pregl iz Slavonskog Broda. To je uopće prvo reñenje otkako postoji crkva na 
Drenovi. 

ðAKON na grčkom jeziku znači poslužitelj. U praksi, to je onaj koji je 
završio teološki studij i formaciju za svećeničko zvanje, ali nije još postao 
svećenik. Pri ñakonskom reñenju biskup, kao nasljednik apostola, polaganjem 
ruku udjeljuje red ñakonata. To je prvi stupanj sakramenta svetoga reda. 
(Postoje tri sakramenta koja daju neizbrisivi pečat, to su: sakrament krštenja, 
sakrament svete potvrde i sakrament svetoga reda. Sakrament svetoga reda 
ima tri stupnja: prvi je ñakonat, drugi je prezbiterat, a treći je biskupski red.) 
ðakon pomaže prezbiteru i biskupu u službi: Čita evanñelje (naviještanje 
Riječi), propovijeda, pričešćuje, nosi svetu pričest bolesnima, pomaže 
potrebnima, a u odreñenim slučajevima obavlja krštenja, vjenčanja i pogrebe. 
ðakoni su obučeni u dalmatiku (svečanu rimsku haljinu koju su nosili mladi 
plemići) i nose stolu preko jednog ramena. 

   ðakon Marijan Benković uz nabiskupa msgr. Ivana Devčića 
 

Nadbiskup msgr. dr. Ivan Devčić u svojoj propovjedi obratio se 
posebno kandidatima za sv. red ñakonata i izmeñu ostaloga im rekao: 

"Podsjećam vas da je red ñakonata u prvoj Crkvi uveden kao 
služba kojoj je bila zadaća paziti da u kršćanskoj zajednici ne bude 
kršćana prvog i drugog reda, nego da svi budu jednaki, bez obzira na 
podrijetlo, jezik, spol i druge razlike. ðakoni su trebali doprinijeti 
ostvarenju nutarnjeg zajedništva, koje sv. Luka opisuje «kao jedno srce 
i jedna duša». Apostoli su shvatili da put do mira i ljubavi u zajednici 
vodi preko ostvarenja pravde za sve i zato su ustanovili službu 
ñakonata, kao službu pravde, mira i ljubavi. Prvi su ñakoni izabrani i 
uspostavljeni da se bave točno odreñenim zadacima koji su proizlazili iz 
života zajednice. 

Poput prvih ñakona i vi se izabirete i zareñujete za ñakone kako 
biste pomogli današnjoj crkvenoj zajednici u rješavanju njezinih 
problema. Ti su problemi djelomično isti koje je imala prva kršćanska 
zajednica, jer i u današnjim kršćanskim zajednicama ima onih koji su 
zapostavljeni i marginalizirani. Izabiremo vas i zareñujemo da biste 
pomogli u rješavanju problema, ali vam za to rješavanje ne dajemo 
nikakve gotove recepte. Na vama je, ne samo da uočavate ono što je 
potrebno crkvenoj zajednici kojoj ćete služiti, nego i da tražite najbolje 
načine kako joj to pružiti. Zato manje pitajte svoje župnike i 
pretpostavljene što ćete i kako nešto učiniti, a više i češće dolazite k 
njima s vašim prijedlozima i inicijativama koje će biti plod vašeg 
uočavanja i promišljanja konkretne pastoralne situacije, ali i vaše 
pastoralne ljubavi prema onima koji su vam povjereni i za koje ste 
odgovorni. Budite dostojni te uzvišene službe". 

Nakon ñakonskog reñenja svaki ñakon dobiva mjesto u nekoj 
župi, gdje počinje vršiti svoju ñakonsku službu. ðakon Marijan 
Benković dobio je mjesto u Župi BDM Karmelske i evo što nam je 
ispričao o sebi:  

Roñen sam 2. veljače 1981. godine u Varaždinu.  Dolazim iz 
Visokog, malog sela u Hrvatskom Prigorju. Tamo i danas žive moji 
roditelji, Štefanija i Ivan, po zanimanju poljodjelci. U Visokom sam 
pohañao osnovnu školu, a  školovanje sam nastavio u Općoj gimnaziji 
u obližnjim Križevcima. Neko vrijeme sam osluškivao što Gospodin 
traži od mene, pa sam odlučio postati vjeroučitelj. 

Upisao sam Katehetski institut Katoličkog bogoslovnog fakulteta u 
Zagrebu. Nakon završetka studija za vjeroučitelja, spoznao sam da 
me to ne čini u potpunosti sretnim i zadovoljnim. Tražio sam još nešto 
drugo. Osluškivao sam i propitivao samoga sebe. Konačno sam se 
odlučio: Hoću biti svećenik! Hoću nastaviti školovanje za svećeničko 
zvanje! 

Izabrao sam Bogosloviju u Rijeci, da tu nastavim školovanje za 
svećenika, a u mojoj odluci podržao me riječki nadbiskup i metropolita 
msgr. dr. Ivan Devčić.  

Ovdje na Drenovi bio sam već prošle godine na praksi kao 
bogoslov pete godine studija. Drenova je ugodno duhovno središte 
gdje se živi vjera. Drago mi je da mi je biskup odredio da ovdje 
obavljam ñakonsku službu. Trudit ću se da sve zadatke dobro obavim 
te da se dobro pripremim za svećeničko reñenje iduće godine u lipnju 
mjesecu. 

Draško Maršanić 
 

RIJEČ UREDNIČKOG ODBORA 
 
Prošli broj "Drenovskog lista" tiskan je privatnom donacijom 

predsjednika Vijeća MO. Ovaj put Vijeće se pismeno obratilo na 77 

adresa drenovskih obrtnika, vlasnika prodavaona, kafića i sl. s 
molbom za prilog kojim bi se nastavilo izlaženje lista, prvog takvog 

meñu svim Mjesnim odborima Grada Rijeke i jedinog koji je 

dostigao, evo već deseti, jubilarni broj.  

Žalosna je činjenica da je na žiro račun, posebno otvoren za tu 

svrhu, dospjelo 45 (četrdesetipet) kuna. Mjesni odbor za ovu 

godinu nažalost nema sredstava, tako izlaženje "Drenovskog lista", 
projekta hvaljenog od Gradskih struktura i lijepo prihvaćenog od 

grañana Drenove, dolazi u pitanje. 

 

 Drenovski list, informativni list za područje Mjesnog odbora Drenova,  
IZDAVAČ: Vijeće mjesnog odbora Drenova - Pododbor za kulturu, Rijeka, Cvetkov trg 1, Tel: 051/ 255 275, e-mail: mo.drenova@rijeka.hr 
GLAVNI UREDNIK: Damir Medved, 
UREDNIČKI ODBOR: Marinko Boško, Željko Delač, Mladen Frlan, Christian Grailach, Draško Maršanić, Damir Mihić, Snježana Šerić, Dušan Štefan 
NAKLADA: 1.200 primjeraka 
TISAK: Grafotisak, Rijeka 



STARO I NOVO 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   Ne daju se još!     Radovi na plinifikaciji obavljani su ovoga ljeta 
 

Naša stalna rubrika "Staro i novo" ima ovaj put malo drugačiji oblik. 
Naime, dolaskom na Drenovu gradskog plina sve će se manje vidjeti (i čuti) 
prizori kao na lijevoj slici. Stari dobri pilari polako će otići u povijest iako će i 
dalje mnogi rañe slušati pucketanje vatre u peći. Ovog smo ljeta na području 
Drenove bili svjedoci opsežnih radova na plinifikaciji našeg naselja. Tim 
povodm obratili smo se poduzeću "Energo" iz Rijeke da nam u kratkim 
crtama opiše što se je to na Drenovi učinilo. "Energo" se je spremno 
odazvao našoj molbi i njihov djelatnik Duško Radulović poslao nam je 
sljedeći tekst: 

Velika zainteresiranost grañana s područja MO Drenova za 
priključenjem na plin, bio je jedan od ključnih poticaja za širenje 
distribucijske mreže na to područje. 
Protekle godine plinifikacija miješanim plinom je obuhvatila ulice: I.L. Ribara, 
Ivana Žorža, Cvetkov trg, ulicu Brca te dio ulice Stanka Frankovića. Ove 
godine, plinifikacija je obuhvatila ulice: Žminjska, Kučina, dio ulice Drenovski 
put, dio ulice Ružice Mihić te Centralno gradsko groblje Drenova. 

Ukupna dužina postavljenog plinovoda s priključcima iznosi 2 950 
m, a ovom distributivnom mrežom uskoro se predviña distribucija prirodnim 
plinom. 

Radovi su izvedeni od strane Rijeka asfalta, kao izvoñača 
grañevinskih radova te Energa, kao izvoñača strojarskih radova, dok su 
prošle godine izvoñači bili Ri-gradnja kao izvoñač grañevinskih radova  i 
Monter-strojarske montaže Zagreb, zadužen za  strojarski dio.  

Na području MO Drenova, energetski savjetnici educirali su 
zainteresirane grañane kako i na koji način postati korisnik, te koje su 
mogućnosti korištenja plina. A već postojeći korisnici iskazali su 
zadovoljstvo brojnim prednostima koje su im omogućene upravo korištenjem 
tog energenta. 

Naš cilj je i daljnje širenje plinske mreže, na područje Donje 
Drenove i to već početkom 2008. godine.  

Više informacija o tome kako koristiti plin u domu moguće je dobiti 
od energetskih savjetnika "Energa" na broj tel. 353-040. 

VIJESTI IZ PIKADO KLUBA ROMANO 

 

U trećem broju "Drenovskog lista" pisali 
smo o Pikado klubu ROMANO kao jednom od 
najuspješnijih drenovskih sportskih kolektiva. 
Dokazao je to svojim rezultatima i vrlo 
uspješnom organizacijom tradicionalnog Pikado 
kupa što se je i ove godine održao u sklopu 
Dana Drenove 2007. U povodu toga, a i 
projekata koje klub namjerava realizirati, 
Mjesnom odboru javio se tajnik kluba Robert 
Ketović dopisom iz kojeg izdvajamo: 

Prilikom osnivanja klub je brojao 15 članova, a u meñuvremenu je 
primiljeno više od toliko novih. U sezoni 2006 neki su  članovi otišli pa je 
trenutno u klubu od 50 članova, aktivno 24 igrača i igračica u 4 registrirane 
ekipe te isto toliko pasivnih ljubitelja pikado sporta koji treniraju, ali ne 
učestvuju redovno na ligaškim i drugim takmičenjima, već samo na 
otvorenim turnirima van ligaških natjecanja. Posebno treba istaknuti da je 
ove godine oformljena stabilna ženska ekipa i povećan broj juniora.  

Sve troškove koji podrazumijevaju nabavku dresova, aparata za 
igranje pikada, troškove putovanja na nacionalne i internacionalne turnire, 
organizaciju redovnih i vanrednih takmičenja s pripadajućim nagradama te 
održavanje opreme, financiraju se iz članarine kluba koja je od osnutka 
jedini redovni prihod kluba.  

Prošla sezonu završena je značajnim uspjesima, pa je tako "A" 
ekipa osvojila KUP i bila druga u ligi PGŽ, a njen igrač bio je drugi u 
Hrvatskoj. 

Posebno se klub ponosi činjenicom da je u kategoriji juniora njihov 
igrač Romano Turkanović, kao najuspješniji junior Hrvatske, osvojio prvo 
mjesto. 

Najveći uspjeh kluba postigla je ekipa igrača iz sezone 2004. koja je 
osvojila zlato i naslov europskog prvaka u disciplini 301 MO.  

Plan rada za narednu sezonu, izmeñu ostaloga, obuhvaća 
organizaciju tradicionalnog takmičenja ROMANO KUP 2008. koji se ima 
održati u sklopu proslave Dana Drenove, a koji svake godine pobudi interes 
najboljih igrača pikada iz cijele naše županije. Ove godine u tri dana turnira, 
pikado klub Romano posjetilo je više od 100 igrača pikada iz cijele Hrvatske, 
a nagradni fond u vrijednosti od preko 5000 kuna, koji je ostvaren i uz 
pomoć MO Drenova, svi su redom izuzetno pozitivno ocijenili.  

Pred klubom je i organizacija petog po redu iz serije masters turnira 
u Primorsko-goranskoj županiji koji će se uz podršku MO Drenova održati 
27. listopada u Domu kulture na Lokvi. Ovo je vrlo značajan turnir za klub jer 
se očekuje dolazak oko 100 igrača. Istog dana održava se prvi u Hrvatskoj 
„okrugli stol“ na temu pikada, na kojemu će Hrvatski Pikado Savez u 
prostorijama MO Drenova  predstavitii detalje o pikado sportu i svoja 
nastojanja u razvoju i mogućnostima suradnje sa školama i ostalim javnim 
ustanovama. Očekuje se veliko zanimanje medija te odaziv širokog kruga 
sportskih djelatnika i lokalne zajednice, što u konačnici znači i edukaciju 
mladeži u sportskom duhu.  
 
 


